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ACTA DE CONSTITUCIÓ DE LA COMISSIÓ DE SEGUIMENT  

DEL PLA MONTJUÏC 29 
 
Dia i hora: 01 d’abril de 2025 a les 17.30h 
Lloc: Sessió digital (Webex) 
 
Assistència a la reunió 
 
Per part de l’Ajuntament de Barcelona (5): 
Xavier Martin Masip, Districte de Sants-Montjuïc 
Izaskun Martí , Institut Municipal de Parcs i Jardins 
Xavier Candela, Institut Municipal de Parcs i Jardins 
Anna Feu, Feu i Godoy (equip redactor) 
Jèssica Pujol, Departament de Participació 
Arnau Boix, suport del Departament de Participació 
 
Per part de la ciutadania, entitats i col·lectius (3 dones): 
G., del Museu Nacional d’Art de Catalunya 
G., Consellera Junts  
N.S., Jardí Botànic 

 
En les pàgines que segueixen, en compliment de la normativa vigent en matèria de protecció 
de dades, les intervencions de la ciutadania s'anonimitzen, indicant les inicials del nom i 
cognoms de les persones que han intervingut. 
 
Ordre del dia 
 

1. Benvinguda institucional, a càrrec de Xavier Martin Masip (Districte de Sants-
Montjuïc). 
 

2. Presentació del procés participatiu, a càrrec de Jèssica Pujol (Departament de 
Participació Àrea d'urbanisme, transició ecològica, serveis urbans i habitatge). 
 

3. Presentació del projecte, a càrrec de Xavier Candela/Izaskun Martí (Institut 
Municipal de Parcs i Jardins) 
 

4. Torn obert de paraules. 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
La sessió s’inicia seguint l’ordre del dia previst: 

 
1. Benvinguda institucional 

Xavier Martin fa la benvinguda, i contextualitza el Projecte del Verd del 29, que es 
desenvoluparà des de l’Institut Municipal de Parcs i Jardins de Barcelona. 
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Explica que s’enceta la diagnosi al Parc de Montjuïc, sobretot a la zona monumental, 
una part molt específica de la muntanya. Afegeix que s’iniciarà un procés participatiu 
per acompanyar aquest projecte, per posar en comú amb tots els agents del Parc 
propostes i prioritats. Informa que per la Comissió de Seguiment d'avui s’ha tingut en 
compte el Grup de Treball de Natura, i que més endavant, ja s’obrirà el procés a 
tothom. 
 

2. Explicació general de les obres i properes actuacions 
Izaskun Martí contextualitza l’inici dels treballs, que consisteixen a analitzar el que 
queda del verd i d’espai públic (jardins, camins…) de l’Exposició Universal de 
Barcelona de 1929. Es tracta de veure quins espais tenen més valor i quins estan 
pitjor conservats. 
 
Xavier Candela exposa el “Pla Estratègic del Parc de Montjuïc” a partir d’una 
presentació. Diu que s’inicien els treballs per aquest Pla Estratègic i exposa en primer 
lloc les fases de treball. Comenta que, després d’haver completat l’Informe 
Preparatori, s'estableixen ja els àmbits on es vol actuar. Afegeix que dites actuacions 
s’organitzen en dos nivells, en funció de la profunditat de la intervenció. 
 
Explica que la intenció és redactar tots els projectes necessaris que indiqui aquest Pla 
Estratègic en el termini d’un any, i que consistiran a intervencions multidisciplinars, 
no només des de Parcs i Jardins, sinó també des del paisatgisme i el patrimoni 
arquitectònic i urbanístic. 
 
Explica també què el Pla d’Acció amb que acabarà el Pla Estratègic, incorporarà tota 
una sèrie d’accions de millora i el pressupost necessari per cadascuna. Posa exemples 
d’altres Plans d’Acció redactats per a altres parcs de Barcelona. 
 
Podeu trobar la presentació de la sessió aquí.  
 
Izaskun Martí explica la recerca documental i el treball de camp que ja s’ha fet. 
Afegeix que ara s’ha de plasmar la investigació realitzada sobre plànols, i anar afegint 
perspectives diverses, com ara del geòleg i l’historiador de referència que ja han 
contactat, per la formulació de propostes. 
 
Jèssica Pujol explica que avui s’ha convocat només a la Comissió de Seguiment, i que 
és el tret de sortida del procés participatiu. Afegeix que hi haurà accions 
participatives tant a la fase de diagnosi com a la de propostes, per a què els agents 
del Parc i de la ciutat puguin incidir en totes dues fases del projecte.  
Explica que també hi haurà un espai digital a la plataforma Decidim.Barcelona, on es 
igualment podran presentar propostes,  però convida a tothom especialment a les 
sessions presencials, perquè seran els moments on es pugui generar més debat. I 
afegeix que s’anirà informant a les participants a la sessió d’avui, com a Comissió de 
Seguiment, de tot el que vagi passant. 
 

https://ajbcn-decidim-barcelona.s3.eu-west-1.amazonaws.com/13jis2wqmnztpyo5ewepusrviac0
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3. Torn obert de paraules, sobre qüestions generals de la proposta   
G., del MNAC, explica que la iniciativa i el plantejament del Pla Estratègic li ha 

semblat molt bé, i que es queda a l’expectativa de com pot encaixar amb el projecte 

d’ampliació del MNAC.  

 

N.S, del Jardí Botànic, també explica que li sembla molt important que s’endreci la 

part alta de la muntanya a què fa referència el Pla Estratègic, i que les millores 

atrauran gent cap a Montjuïc en posar en valor el verd. 

Afegeix una pregunta per a Xavier Martín, en el context de remodelació de 

l’esplanada de l’estadi, i demana si des del Jardí Botànic poden incidir d’alguna 

manera en aquest assumpte. 

 

Xavier Martín diu que es tracta d’un altre projecte diferent al Pla Estratègic, i que 

disposa de poca informació. Emplaça a tractar l’assumpte en el moment i lloc 

pertinents. 

 

Izaskun Martí pregunta a qui pertoca i de quina manera es gestiona l’antic Jardí 

Botànic. N.S, del Jardí Botànic respon que l’antic jardí segueix pertanyent a la 

institució del Jardí Botànic actual, tot i que el manteniment es fa des de l’AMB. 

Afegeix que des del Jardí Botànic sí que tindran molt a dir al respecte en el context 

del Pla Estratègic. Izaskun Martí insisteix en la importància de la seva participació 

com a Jardí Botànic. N.S, del Jardí Botànic apunta que li semblen força importants els 

aspectes relacionats amb accessibilitat i senyalètica. 

 

Izaskun Martí recorda que, a grans trets, el Pla Estratègic del Parc de Montjuïc 

incidirà sobretot en el verd dels carrers, però que a jardins tancats també revisaran 

l’accessibilitat, el patrimoni, l’enllumenat,... (com per exemple passarà a l’antic jardí 

botànic). 

 

N.S. del Jardí Botànic pregunta per la via formal per fer arribar aportacions al Pla 

Estratègic.  

Izaskun Martí respon que li pot enviar a ella mateixa, a Xavier Candela, però l’anima a 

incorporar-se a les accions participatives obertes previstes (la propera, el 28 d’abril) 

per a que les seves aportacions es facin en el context de debat, dinàmiques i taules 

de treball del procés participatiu. 

 

Xavier Martín comenta que a les sessions participatives acudiran sobretot 

“operadors” del Parc de Montjuïc, associacions veïnals, entitats ambientalistes,... 
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amb un espectre de gent molt diferent, i poca informació de context sobre l’enfoc i la 

naturalesa del Pla Estratègic i el seu procés participatiu. Recomana informar-ne amb 

cura i detall, i estructurar molt bé les intervencions i les dinàmiques. 

Afegeix, adreçant-se a l’equip redactor i a Parcs i Jardins, que el tema de la 

recuperació de camins li sembla molt important, i fa esment del Pla Director de 

camins de la muntanya de Montjuïc que es va fer en el seu moment. Diu que de la 

participació ciutadana poden sortir coses relacionades amb aquest Pla Director, com 

ara l’anomenat camí de València (de Poble Sec cap amunt). 

 

Izaskun Martí respon que coneixen el Pla Director de camins, i entén que si que es 

revisaran els camins als treballs del Pla Estratègic. Remarca que al Pla Estratègic no 

només importen els elements verds, sinó també el paisatge i la connectivitat. 

Insisteix a què es tindrà molt en compte la recuperació paisatgística, i que això està 

molt relacionat amb els camins i itineraris, i amb tot allò que es veu i es mostra a 

cadascun dels seus recorreguts. 

 
Finalment, sense més intervencions, Xavier Martín agraeix l'assistència i dóna per acabada la 
sessió. 
 
 


